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Geacht College, 
 
Zolang de bussluis in ’t Zand, ook bekend als “de knip”, er ligt, is er volop discussie over nut en 
noodzaak hiervan. Een deel van de bewoners in Langdonk is voorstander van handhaving, terwijl 
een ander deel van de bewoners deze bussluis het liefst verwijderd zou zien. Het 
Bewonersplatform Langdonk heeft daarom het initiatief genomen tot een belangenafweging over 
de bussluis om te komen tot een advies aan het College van Burgemeester & Wethouders. 
 
Aanleiding 
Tijdens het opstellen van het WijkOntwikkelingsPlan Langdonk “Keer het tij” (Bureau PON, 
september 2009)  is tijdens inspraakavonden aan inwoners van Langdonk de mogelijkheid 
geboden om aan te geven welke zaken men verbeterd of veranderd wil zien in de wijk. Eén van 
de aangedragen actiepunten betrof de verwijdering van de bussluis.  
Ook in de Wijkanalyse “Een mooi gebit met hier en daar een rotte kies” (SIW, september 2008) 
werd de bussluis al bekritiseerd.  
Verder is de bussluis tot op heden een actiepunt uit het Wijkperspectief Langdonk (Bureau 
STIPO, juli 2011) en de daarvan afgeleide Wijkactieplannen 2012 en 2013, onder sleutelproject 4 
“betere ontsluiting van de wijk”. 
In de Mobiliteitsagenda 2011-2014 heeft uw College de bussluis ook opgenomen als 
bereikbaarheidsvraagstuk Roosendaal Zuid. 
 
Het Bewonersplatform Langdonk heeft het initiatief op zich genomen om dit vraagstuk ter hand te 
nemen om te komen tot een gedegen en weloverwogen advies, waarbij tevens de discussie over 
de bussluis afgerond kan worden. 
 
Aanpak  
Om te komen tot een weloverwogen advies diende bepaald te worden op welke wijze de 
belangenafweging vormgegeven zou worden. In eerste instantie werd gedacht aan het 
benaderen van belangengroepen, maar hier stuitten we o.a. op de volgende kanttekeningen: 

• moeten alle belangen even zwaar meewegen? 
• Kennen we wel alle belangengroepen? 
• Niet ALLE bewoners van een straat hebben per definitie dezelfde mening als van een 

belangengroep die aangeeft de straat te vertegenwoordigen. 
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Dit heeft ons uiteindelijk doen besluiten om alle belanghebbenden persoonlijk aan te schrijven. 
Tot belanghebbenden zijn gerekend alle bewoners, ondernemers, scholen etc. in Langdonk en 
aan de Zundertseweg. In dit gebied is daarom een enquête uitgezet ( zie bijlagen ). Deze 
enquête is verspreid onder alle adressen. 
 
Door het huis-aan-huis uitzetten van de enquête is er  bovendien geen sprake van een 
steekproef. De omvang van een steekproef zou namelijk een ondermijnende factor kunnen zijn 
ten aanzien van de representativiteit van de steekproef, zeker bij een beperkte respons. 
Aangezien we hier dus geen steekproef hebben gehouden, en een respons hebben gehad van 
ruim 27% is de uitslag van de enquête alleszins representatief te noemen. 
 
De opzet van de enquête was het poneren van enkele stellingen onder de centrale vraagstelling 
“Wat zijn de gevolgen als de bussluis weggehaald wordt?”  Met deze vraag beoogden wij 
overigens geen waarde-oordeel te geven, maar kozen wij voor een basis om de stellingen van de 
enquête op te baseren. Bovendien is een concrete vraag gesteld over de mening ten aanzien van 
de bussluis, en is ruimte geboden voor opmerkingen. 
 
Op de representativiteit en objectiviteit te borgen, zijn vooraf de criteria vastgesteld waarop 
uiteindelijk ons advies gebaseerd zou gaan worden. Het antwoord op de concrete vraag over het 
wel of niet verwijderen van de bussluis zou hiervoor leidend zijn, waarbij de respons op de 
stellingen zou dienen als onderbouwing hiervan.  
 
Door het vooraf vastleggen van de werkwijze, de beoordelingscriteria en door het anoniem 
verwerken van de respons is een representatief en objectief onderzoek gedaan met een 
betrouwbare respons. 
 
Advies 
Op de leidende vraag die de basis zou vormen voor ons advies (“wat is uw mening over de 
bussluis”), is de volgende respons gekomen: 

• moet verwijderd worden: 74,5 % 
• moet blijven:   21,2 % 
• geen mening:    4,3 % 

 
De volledige respons is opgenomen in de bijlagen in de vorm van de presentie over de respons 
van de enquête, zoals wij die op 27 mei aanstaande aan de bewoners geven. 
 
De respons op de enquête en de gemaakte opmerkingen doen het BewonersPlatform Langdonk 
het College adviseren, om de bussluis (c.q. de knip in ’t Zand) te verwijdere n, met daarbij de 
volgende aandachtspunten: 

• een veilige aansluiting ’t Zand / Zundertseweg 
• een veilige aansluiting ’t Zand / Langdonk-ring 
• aanbrengen snelheidsremmende maatregelen ’t Zand. 
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Afsluiting  
Onze inspanningen in deze zijn naar onze mening een voorbeeld van de door het College 
gewenste burgerparticipatie, waarbij de resultante ervan niet terzijde gelegd kan worden, 
aangezien het hier een representatieve respons is, en daarmee een democratisch gevormd 
standpunt.  
Wij zijn er als Bewonersplatform trots op, dat wij met een sleutelproject uit het Wijkperspectief 
Langdonk concrete invulling hebben gegeven aan de Agenda van Roosendaal, waarin gesteld 
wordt:  

‘De gemeente is niet meer de overheid die voor ieder probleem een oplossing bedenkt of 
eenzijdig bepaalt hoe dingen gaan. De gemeente is steeds meer onderdeel van een 
netwerk van tal van organisaties die betrokken zijn bij de samenleving. Een netwerk dat 
meer verantwoordelijkheid neemt en krijgt. We moeten de kennis en de kracht van onze 
inwoners en maatschappelijke partners beter benutten. De samenleving kan in veel 
gevallen veel beter zelf oplossingen bedenken en doorvoeren. Niet voor ieder probleem 
moet naar de overheid worden gekeken. Participatie en coproductie moeten inwoners en 
partners in staat stellen hun eigen zaken ter hand te nemen’ 

 
 
Wij hebben tijdens onze werkzaamheden voor deze enquête een prettige en constructieve 
ondersteuning gehad van een aantal medewerkers van de gemeente Roosendaal. Hun 
ondersteuning heeft ons geholpen bij het komen tot een betrouwbaar onderzoek en een niet-
discutabele centrale vraagstelling.  
 
Een kopie van dit advies en de bijbehorende bijlagen worden tevens ter kennisgeving 
toegestuurd aan de leden van de gemeenteraad. 
 
Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en vertrouwen op een juiste 
opvolging van ons advies. 
 
Hoogachtend, 
 
STICHTING BEWONERSPLATFORM LANGDONK 
 
 
 
John van den Bemd   Hans de Vogel 
Voorzitter    secretaris 
 
 
 
 
 
 
 
Bijlagen: presentatie respons 
  Enquête / vraagstelling  


